
Jaarverslag GroenLinks Statenfractie 1 jan. 2006 – 7 maart 2007.  
 

INLEIDING 

De samenstelling van de GroenLinks fractie in 2005 ongewijzigd gebleven.  

 

Commissieverdeling: 

- Sociale en Bestuurlijke Zaken, Leen Harpe   

- Economie en mobiliteit, Marten Wiersma 

- Ecologie en Water, Leen Harpe 

- Ruimte,  Marja Minnaert (tot 1 sept. 2006)  

- Rekeningcommissie/ Presidium, Marten Wiersma  

 

In principe is ieder fractielid aangewezen om het benoemde lid te vervangen, behoudens 

Rekeningcommissie en Presidium. In de praktijk vervingen vooral Marten Wiersma en Leen 

Harpe elkaar. 

Marja Minnaert moest, vanwege een aangename wending in haar maatschappelijke loopbaan de 

fractie op 1 september 2006 vaarwel zeggen.  

 

LAATSTE JAAR 

2006 was het laatste jaar van de zittingsperiode van deze Staten. In de politiek kwam de nerveuze 

stemming die een pré verkiezingsjaar kenmerkt. Er werd ook gewerkt aan de ‘losse eindjes’ die in 

deze periode aan de orde waren. Zo bemoeide de GroenLinks fractie zich nogal met de (door de 

Staten aanvaarde) moties die door GroenLinks werden ingediend. Die handelden o.a. over de 

vermogenspositie van Zeeland Seaports, de versterking van de Zeeuwse economie en besteding 

van de ‘Borssele miljoenen’ door DELTA. 

 

POLITIEKE HANDWERK.  

Natuurlijk was de fractie present bij de commissievergaderingen en de plenaire 

Statenvergaderingen. Steeds werd over één of meerdere onderwerpen het woord gevoerd. 

Daarnaast waren GroenLinks Statenleden vertegenwoordigd in o.a. de Scheldemondraad en het 

Algemeen Bestuur van het IPO, namens de Zeeuwse Staten.  

 

Een bijzonder aspect was de benoeming van een nieuwe Commissaris van de Koningin. Er moest 

nogal wat tijd worden besteed aan de selectie. In de vertrouwenscommissie was ook GroenLinks 

vertegenwoordigd. Uiteindelijk resulteerde dit werk in de benoeming van mevr. Drs. Karla Peijs.  

 

INITIATIEVEN IN 2006.  

In de mate van het mogelijke heeft de Statenfractie bijgedragen aan het politieke debat. Daarvoor 

namen we een aantal initiatieven: 

 

- Voorjaarnota.  

Hét middel om de bestedingen van de provincie te sturen en invloed op de prioriteiten te 

hebben is de behandeling van de voorjaarsnota. Bijna gewoontegetrouw dienden we zelf 

een alternatieve nota in. En al even gewoontegetrouw werd die door de meerderheid niet 

geaccepteerd.  

- Verbeterbegroting.  

In aansluiting op de voorjaarsnota is een verbeterbegroting gepresenteerd, met daarin de 

voorstellen voor beleidsombuigingen voor het jaar 2007.  

- Energiebesparing.  

GroenLinks diende een voorstel in om een deel van het (verhoogde) DELTA budget direct 

ten goede te laten komen aan de burgers. En wel door energiebesparing mogelijk te maken 



door de verstrekking van spaarlampen aan de burger. Jammer genoeg ontbrak de moed bij 

de meerderheid om dit voorstel te steunen. Wij hebben het teruggenomen.  

- WCT besluitvormingsonderzoek.  

Omdat de chaos mbt de besluitvorming wel erg groot was geworden diende de 

GroenLinks fractie het voorstel in om een ‘Provinciale Enquête’ te houden naar de manier 

waarop de besluitvorming tot stand is gekomen. Dit voorstel haalde het uiteindelijk ook 

niet. Wel kwam er een toezegging uit voort om de geheime  (DG) notulen van GS in te 

zien. Nadat op ons initiatief de vertrouwelijkheid ervan was opgeheven kon er ook over 

worden gediscussieerd. Uiteindelijk werd er een interpellatie over gehouden.  

- Energienota.  

Onder de titel ‘Zijn de Zeeuwen wel zo zuinig’ werd een energienota geschreven. 

Splitsing van DELTA hangt in de lucht, er is dringend behoefte aan energiebeleid ivm de 

klimaatverandering, en de burgers hebben behoefte aan energiebesparing vanwege de 

hoge energieprijzen.  

Er moest veel tijd worden besteed aan de voorbereiding en research van deze nota.  

- Zwartboek havens.  

In de Zeeuwse havens is ruzie, veel ruzie. Tussen bestuurders en medewerkers, tussen 

bedrijven, met Havenbedrijf Rotterdam. 

Voldoende aanleiding voor een degelijke analyse. Die kam er in het Zwartboek Havens. 

Maanden voorbereiding, veel gesprekken leverden een onthullend inzicht in de 

achtergronden van een lastig probleem. Maar ook kwamen er de vragen naar een degelijk 

onderzoek naar een oplossing door (bijvoorbeeld) de Zeeuwse Rekenkamer.  

- Deltawateren.  

De Zeeuwse GroenLinks fractie organiseerde een werkbezoek samen met de Brabantse en 

Zuid-Hollandse fractie én Tweede Kamerlid Duyvendak aan het Krammer-Volkerak. Dit 

uiteraard ivm de de “Delta agenda’. Tijdens dit werkbezoek werd het 

‘DELTAMANIFEST’ gepresenteerd.  

- Natuurontwikkeling Westerschelde.  

Een tot de verbeelding sprekend onderwerp, omgeven met veel emoties. In de (bijna 

desperate) zoektocht naar alternatieven leverde ook een alternatief op, ingediend door de 

GroenLinks fractie. Jammer genoeg is dit alternatief niet in beschouwing genomen. 

Havenontwikkeling werd belangrijker geacht dan landbouwgrond.  

- Bio-energie 

Veel aandacht werd besteed aan de ontwikkeling van bio-energie. Ondernemers en 

belangenorganisaties wendden zich tot ons, met name toen de MEP subsidie werd 

afgeschaft en veel ondernemers in de problemen kwamen.  

 

WERKBEZOEKEN. 

De fractie legde verschillende werkbezoeken af, o.a. bij Broomchemie Terneuzen. Aanhoudende 

problemen met Broom in het milieu waren de aanleiding. Maar ook de ontwikkelingen in de 

schaal- en schelpdierensector leverden werkbezoeken op, evenals de ontwikkelingen in de 

Jeugdzorg en de ‘Zwakke Schakels’ in de kustverdediging.  

Ook werd de mobiliteitsontwikkeling op de N254 onder de loep genomen tijdens een ‘lawaai-

ontbijt’. Ook maakte de fractie een fraaie rit in de (bedreigde) buurtbus van Oost Zeeuws 

Vlaanderen.  

In februari maakten we, samen met Femke Halsema, een toer door Zeeland, waarbij we o.a. 

EMERGIS en de COVRA aandeden.  

 

PUBLICITEIT. 

In 2006 kwam de GroenLinks fractie regelmatig, zeer regelmatig in de pers. Dat betreft zowel 

de Zeeuwse kranten als de radio en TV.  Door activiteiten, initiatieven, acties en standpunten. 

Een enkele maal werd een advertentie geplaatst. Als het echt nodig was, of, zoals in maart 



2007 om alle Zeeuwse te kunnen informeren over de werkzaamheden van de fractie in de 

afgelopen vier jaren. Een eindverantwoording zogezegd. Een enkele maal drongen onze 

activiteiten door in de landelijke media.  

Vanzelfsprekend worden ook de eigen publicaties onder deze categorie geplaatst.  

 

SCHRIFTELIJKE VRAGEN  

De fractie diende de navolgende artikel 44 vragen in: 
21 februari 2007  Bestuurlijke samenwerking binnen het college van GS; 
19 januari 2007   Rendement Sloecentrale;  

17 januari 2007   Waterschapstarieven; 

21 decemebr 2006   Verdiepen oostelijk deel Westerschelde (Nauw van Bath); 
22 november 2006  NV economische impuls Zeeland; 

24 november 2006  Arbeidsplaatsen containeroverslag; 

4 december 2006  Containerkades in bestaand havengebied;  

2 december 2006 Kraamzorg Walcheren (thuis bevallen) 
25 oktober 2006  Vlamvertragers Broomchemie; 

16 oktober 2006  MER Westerschelde; 

22 september 2006  Kwekerij St. Laurens 
10 juli 2006  Opwaardering ZEP Middelburg in relatie tot het Omgevingsplan 

(IOP); 

2 juni 2006  Spoorwegproblematiek Goes; 

6 juni 2006  Problematiek luchtkwaliteit N 57; 
19 mei 2006 Mosselzaadvisserij; 

27 april 2006  bevolkingsontwikkeling / werkgelegenheid; 

18 april 2006 Co-vergisting; 
17 maart 2006 Bevolkingsontwikkeling; 

8 maart 2006 Verkoop aandelen Westerscheldetunnel; 

19 januari 2006  gevolgen afkeuring CO2 beleid door Europese Commissie voor 
rendement Sloecentrale; 

10 januari 2006 Duurzame kassen. 

4 januari 2006    Waterkwanliteitsbeheer in relatie tot waterschapsbestel; 

 

MOTIES.  

Naast de vragen werden er tijdens Statenvergaderingen de nodige moties ingediend. 

Onderstaand een greep daaruit. 

 

 

TENSLOTTE.  

Dit verslag is het laatste van de vier jaarverslagen die de fractie in de periode 2003-2007 

maakte. Er is veel werk verzet, initiatieven genomen, debat gevoerd. Het leverde ons in de 

aanloop naar de verkiezingen de eretitel ‘meest productieve fractie’ op in de pers.  

Nog mooier is het dat veel mensen ons wisten te vinden. Soms met problemen. Maar veel 

vaker met oplossingen, ideeën, suggesties. Wie zei ook alweer dat burgers zich afzijdig 

houden?  

De fractieleden hebben deze contacten zeer gewaardeerd. Net zoals ze samenwerking in 

Staten en Commissies plezierig hebben ervaren.  

 

Leen Harpe  

 

Marten Wiersma  


